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Sessió: PLE EXTRAORDINARI DEL DIA 1 DE JULIOL DE 2021
Ens: Ajuntament de Riudoms

PleÒrgan: 
ExtraordinàriaCaràcter: 

Sergi Pedret LlauradoPresident/a: 
Alexandra Rodríguez JiménezSecretari/ària: 

1 de juliol de 2021Dia: 
19:04Hora d'inici: 

19:34Hora de finalització: 
Sessió telemàticaLloc: 

Assistents:

Sra. Núria Mas Folch (JUNTS)
Sra. Inmaculada Beatriz Parra Hipólito (JUNTS)
Sra. Judit Albesa Fontgivell (JUNTS)
Sr. Jordi Domingo Ferré (JUNTS)
Sr. Josep M. Bages Virgili (JUNTS)
Sra. Verònica Torres Ferrant (JUNTS)
Sr. Ricard Gili Ferré (ERC-AM)
Sra. Carme Cros Garrido (ERC-AM)
Sra. Maria Teresa Basora Gallisà (ERC-AM)
Sr. Arnau Salvat López (ERC-AM)
Sr. Enric Jódar Ciurana (CUP-AMUNT)
Sr. Jose Manuel Hernández Pérez (PSC-CP)

El Sr. Alcalde inicia la sessió dient: «Anem a començar aquesta sessió extraordinària de l’
Ajuntament de Riudoms, d’avui dia 1 de juliol de 2021 amb un únic punt al ordre del dia que és l’
aprovació de la modificació pressupostària número 4/2021, de crèdits extraordinaris i de
suplements de crèdit del pressupost de l’exercici 2021 de l’Ajuntament de Riudoms».

ACORDS

APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA 4/2021 DE CRÈDITS
 EXTRAORDINARIS I SUPLEMENTS DE CRÈDIT, DEL PRESSUPOST DE L'EXERCICI 2021

MODIFICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA 4/2021 DE CRÈDITS EXTRAORDINARIS I1. 
SUPLEMENTS DE CRÈDIT.
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El Sr. Alcalde manifesta el següent: «És una modificació pressupostària que respon a la
modificació del crèdit d’aquest any 2021 del pressupost.
 
A continuació dóna la paraula al Sr. Jordi Domingo, regidor d’Hisenda, que farà l’explicació.
 
El Sr. Jordi Domingo manifesta: «Molt bé, gràcies president, bona tarda a tothom. A veure,
aquesta proposta que avui es presenta a aprovació del ple, és una proposta que ja va ser
aprovada el passat dia 28 de juny per la Comissió Informativa d'Hisenda i Governació i és la
quarta modificació de crèdit de l’any 2021, tota vegada que és la primera que està incoada pel
govern, als efectes de poder atendre aquelles despeses que no tenen pressupost o tenen
pressupost insuficient, ja que les altres anteriors venen motivades per incorporació del
romanent de 2020 bàsicament.
 
És una modificació de crèdit que es presenta anivellat i equilibrat i compta amb l’informe
favorable d’intervenció i com és preceptiu en la normativa vigent, s’ha de sotmetre a aprovació
del ple i ha de ser aprovat per majoria simple.
 
Aquesta modificació de crèdit és per un import net de 340.000 euros, que incrementa el
pressupost inicial i té dos grans blocs: un que és el de crèdits extraordinaris per aquelles
partides que en el pressupost inicial no tenien cap dotació pressupostaria; i un segon bloc, per
suplement de crèdit, que són partides que ja tenien dotació pressupostaria però aquesta és
insuficient per poder atendre totes les despeses que hi han previstes. En el primer bloc que
seria el de la nova dotació pressupostaria cal destacar el bloc de millores de carrers per valor
273.000 euros. Després un segon bloc, de grans reparacions en altres instal·lacions municipals
per valor de 42.000 euros. I un últim bloc de despeses corrents que és 13.000 euros.
 
Com està previst finançar aquestes dotacions?. Els dos primers blocs que afecten bàsicament
a inversions, per valor de 315.000 euros s’incrementa el préstec que s’havia previst inicialment,
per tant dels 793.000 euros que hi havia, passaria a ser 1.108.000 euros. I les altres partides
de despeses corrents es financen amb baixes de crèdits d’altres partides que ja havien estat
aprovades per un import de 13.000 euros, en total 328.000 euros.
 
El segon bloc, és el suplement que ve per suplements de crèdit, i són un seguit de petites
partides, on hi ha una primer bloc que seria per increment de despeses corrents que s’havia
previst una quantitat inicial i ara estem veient que seran necessàries unes altres dotacions i
aquest pujaria a l’entorn de 51.800 euros. I un segon bloc, que serien per ajustos, per possibles
noves activitats que es preveuen pel fet que hi poden haver altres despeses, del que s’havia
previst inicialment que amb la situació que teníem quan es va aprovar el pressupost amb tot el
relacionat a mesures COVID, i ara doncs sembla ser que es podran fer algunes coses més i
aquestes són les que venen a reforçar les partides de joventut amb 10.000 euros, festes amb
12.000 euros, i turisme amb 7.200 euros. I un altre bloc que són ajustos de subvencions a
diferents entitats, bé perquè han sortit algunes necessitats o bé perquè en el seu moment quan
es va fer el pressupost no s’ajustaven a la realitat. En aquest cas tenim 14.600 euros i afecta a
cinc dotacions de subvencions. Un últim bloc que és el relatiu al capítol d’inversions que s’ha
hagut de dotar la partida de rehabilitació del segon pis de les Escoles Velles amb 25.000 euros
pel tema de la direcció d’obra Tot plegat això ascendeix a 120.600 euros, que una part d’ells. 
estarà finançat amb una ampliació del pressupost de 25.000 euros, de tal manera que el
pressupost total es queda establert a 1.133.000 euros.
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L’altre part són 95.600 euros que es doten amb anul·lacions o baixes de crèdits de partides ja
existents de les quals diferents partides, bàsicament, és de baixes del capítol 1, que és el
capítol de personal, pel fet que es van dotar places en el seu pressupost corresponent i no han
estat cobertes, estem parlant per valor de 93.100 euros, i d’altres del capítol de subvencions
per valor de 2.500 euros, que ha estat motivat perquè eren dotacions que s’havien fet per
subvencions derivades de la fira i que les respectives entitats ja van utilitzar durant l’any 2020.
 
Un cop aprovada aquesta modificació de crèdit el segon punt que es proposa és que aquest
serà publicat en el tauler d’anuncis i en el butlletí oficial de la província durant quinze dies
hàbils, a fi i efecte, que en cas que hi haguessin reclamacions o esmenes s’hauria d’atendre, i
en cas que no n’hi haguessin quedaria aprovada la modificació que avui presentem. Fins aquí
la meva exposició, si hi ha alguna pregunta amb molt de gust l’atendrem, gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Domingo, i obre el torn d’intervencions dels grups
municipals.
 
A continuació, el Sr. José Manuel Hernández, portaveu del grup municipal del PSC, intervé i
manifesta: «Sí bé, ja em va quedar bastant clar en la Comissió que vam fer, l’únic que no vaig
apuntar i demanaria si em podrieu repassar això del carrer de la Muralla de la Font Nova? Era
per saber justament el tram que és l’únic que no vaig poder apuntar a la Comissió, tota la resta
ja m’ha quedat tot clar, perquè ho tinc tot apuntat, i l’únic que em va quedar va ser això del
carrer de la Muralla».
 
El Sr. Jordi Domingo respon dient: «El que es porta avui a aprovació són obres de millora del
carrer de la Muralla de la Font nova, que és anomenat primer tram que seria el tram
corresponent entre la raval i l’avinguda Pau Casals. La part que encara està amb llambordes».
 
El Sr. José Manuel Hernández respon dient: «Amb llambordes, d’acord, val ja està, la resta ja
ho tinc tot apuntat de la comissió. Moltes gràcies Jordi».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Hernández, i dóna la paraula al portaveu de la CUP.
 
El Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de la CUP, intervé i manifesta: «Bon dia. Faré
alguns comentaris que l’altre dia potser no hi vaig pensar. Començo per la part de crèdits
extraordinaris en relació a les obres de millora del carrer de Sant Antoni, que van dir, es preveia
dedicar 75.000 euros, que això formava part de la redacció del projecte. Llavors volia saber
quina relació tindrà aquesta redacció del projecte del carrer de Sant Antoni amb el pla de
mobilitat sostenible, perquè entenc que afecta a la circulació i per tant, entenc que s’haurà de
tenir en compte per si és de vies d’un únic carril etcètera, llavors saber una mica el cost dels
75.000 euros si només fan referència a la part de l’obra i la part de mobilitat es contempla amb
el pla integral o no. Una mica aquest tipus d’aclariments.
 
Després respecte a les obres de millora de la Muralla de la Font nova, del primer tram, és cert
que aquest és un carrer que fa anys que necessita millores, per tant, en aquest sentit hi estem
d’acord, però també posem de manifest, que l’altre tram de la Muralla s’hauria de plantejar i no
sé si es plantejarà amb futures inversions, perquè creiem que és un carrer que té molt de
trànsit i que actualment per exemple les voreres doncs són totalment inexistents, fet que fa que
a vegades persones amb mobilitat reduïda i etcètera, o cotxets hagin de baixar a la pròpia
calçada. Entenem que en el cas que es planteja ara és un primer tram per millorar el ferm dels
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vehicles però entenem que la següent actuació en aquest sentit hauria d’anar dedicada a la
continuació del carrer.
 
Després respecte a les despeses diverses en la protecció del medi ambient, l’equip de govern
ens va explicar que era una proposta per incentivar l’ús de bolquers reutilitzables, ens
agradaria conèixer una mica si això es farà en via despesa ordinària de l’Ajuntament, si es farà
via convocatòria de subvencions, si es farà algun tipus de campanya etcètera, és a dir com es
dedicaran aquests cinc mil euros que està previst en aquesta partida de despesa.
 
Després respecte a les obres de tancament de l’interior de la biblioteca municipal, saber si ja
existeix el projecte tècnic o encara s’ha d’elaborar, això no sé si ho vau comentar l’altre dia a la
comissió. I després saber si s’ha fet consulta als usuaris principals de la biblioteca, per saber el
disseny d'aquest tipus d’espais perquè s’adeqüin a les necessitats, perquè en la primera,
diguem-ho així, fase d’obres de la biblioteca vam veure com hi havien taules sense endolls, ni
zona “Wi-Fi”, i tot això dificultava segurament a que la gent hi pogués anar per estudiar o fer
treballs en grup, etcètera. Llavors saber si s’ha contemplat alguna mena d’estudi i de procés
participatiu.
 
Després, sobre les obres de la millora de la piscina municipal, a la comissió informativa es va
comentar que es tenia previst substituir l’enrajolat perquè segurament devia estar en males
condicions. Saber si s’han detectat altres tipus de deficiències o només es planteja aquest tipus
d’actuació a la piscina municipal. Més que res perquè, la piscina té uns trenta anys i nosaltres,
la CUP, la legislatura passada vam insistir a l’Ajuntament i vam presentar una moció per això,
perquè hi hagués un pla d’equipaments que precisament contemplés a futur tots els
manteniments o remodelacions que s’han de fer en cadascun dels equipaments de l’
Ajuntament, i aquesta moció no va prosperar, llavors saber si en el cas de la piscina és l'única
actuació que es contempla o en el futur també se’n contemplaran d’altres.
 
I després passo un moment molt ràpid a la part de suplement de crèdits, en aquest punt només
volem comentar la partida d’altres treballs realitzats per empreses i professionals, que en la
comissió informativa es va comentar que hi havia un augment d’uns 10.000 euros degut al pla d’
igualtat intern, llavors nosaltres volíem saber perquè aquesta despesa no es va considerar ja 
en la confecció del pressupost, quan ja es sabia que l’elaboració del pla d’igualtat intern era
obligat per llei i que era d’obligat compliment en aquest 2021, llavors saber perquè s’ha hagut d’
incorporar ara i no s’havia incorporat inicialment el pressupost que vam aprovar en el mes de
desembre, si no m’equivoco.
 
I finalment una reflexió sobre el finançament de les partides, i és que quasi la totalitat del
finançament de totes aquestes partides, d’aquest augment, ve dotat a partir de préstecs a llarg
termini, llavors ens agradaria saber si, davant de les baixes que s’han contemplat i que consten
en la documentació, l’equip de govern s’havia plantejat fer alguna baixa de crèdit d’alguna altra
partida. Més que res, ho diem perquè la part d’inversions de l’any 2019 i 2020 veiem que
encara tenim inversions per executar, i que diguem-ho així, que totes les inversions o obres de
manteniment les estem suportant amb préstecs a llarg termini, però que d’altra banda no estem
executant, llavors cada vegada que demanem un préstec a llarg termini això té uns interessos
associats i per tant, si demanem els diners i després no acabem fent l’execució, entenem que
no estem sent del tot eficients econòmicament. No sé si això és a l’àrea d’economia, potser ho
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tenen plantejat diferent o jo no ho tinc ben entès i si ens ho poden aclarir una mica, com anirà
la relació entre la petició de préstecs i l’execució d’aquest tipus d’inversions, ja siguin les que es
plantegen ara o les d’anys anteriors i ja està, gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar, i dóna la paraula al regidor Sr. Jordi
Domingo, per si vol anar donant resposta.
 
El Sr. Jordi Domingo respon dient: «Sí. Començo i si em deixo alguna cosa m’ho recordeu. En
relació amb la millora del carrer Sant Antoni, aclarir que el que es pressuposta en aquests
moments, és precisament la dotació de pressupost per poder fer la redacció del projecte, no és
encara ni materialització, ni definició d’obra o del que s’ha de fer, per tant, estem parlant ara de
contractar el que seria la redacció, evidentment en aquesta redacció s’haurà de tenir en compte
tot el que contempli el pla de mobilitat, però ara en aquests moments no hi ha res concretat
com per poder definir si està o no està en el pla de mobilitat. En relació amb la millora de la
Font Nova, en el primer tram, és evident que es tracta de resoldre la aquesta part que està amb
més males condicions en el ferm, i per més endavant ja es projectarà la segona actuació, que
evidentment seria la resta del carrer, en aquests moments i en aquesta proposta de modificació
de crèdit això no es contempla.
 
En relació amb la despesa derivada o diversa de medi ambient per compra de bolquers
reutilitzables, és despesa corrent no subvenció, per això està en el capítol 2, i bé, s’estructurarà
la manera de com es distribueixen i com es faciliten als usuaris per fomentar el seu ús.
 
Referent a les obres de la biblioteca no hi ha un projecte tècnic redactat, però si que hi ha les
idees bàsiques del que es pretén fer per a poder demanar aquest pressupost, i que ara no
podem dir si això s’ha fet veient una mica les necessitats dels usuaris amb un estudi, un procés
participatiu, de tot això no tinc aquesta informació de si s’ha fet amb aquest rigor que comentes,
però entenc que totes aquestes necessitats venen ja com a conseqüència de comentaris que
fan els diferents usuaris al servei de biblioteca, i això es recull i quan hi ha aquesta necessitat
és quan es planteja una solució. Traslladarem aquests comentaris que s’han fet en relació amb
les taules i les zones “wifi”, que entenc que ja s’han tingut en compte en quan s’ha pensat en la
seva ubicació.

En relació amb la piscina, efectivament aquest moment es tracta d’una actuació diguem-ne per
resoldre una situació que hi ha dels diferents enrajolats i que en tot males més endavant ja s’
hauria de fer o es veuria aquest pla d’actuacions que requereixin els equipaments municipals.

Referent al suplement de crèdit d’altres treballs realitzats perquè no s’havia incorporat en el pla
d’igualtat intern, va ser un tema de que quan es va elaborar el pressupost inicial aquest
aspecte, tot hi que estava en la llei, no es va tenir en compte i, per tant, podem considerar que
és què en aquell moment no s’hi va pensar i, per tant, és un error de pressupostació senzill, i
ara l’esmenem amb aquesta modificació de crèdit.
 
I en relació amb el finançament de les diferents partides és evident, ho hem fet de totes
aquelles partides que són relatives a inversions, sempre les han vingut finançant amb préstecs
a llarg termini, en el sentit de que són millores o actuacions que tenen una repercussió més
enllà del que és aquest any i que, per tant, és lògic que també la càrrega del seu finançament
es prolongui en els propers vuit o deu anys. És evident que demanar un crèdit comporta una
disponibilitat, o sigui, començaré al reves; per poder fer les obres necessitem disposar de crèdit
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i necessitem disposar de finançament mentre no tenim tots aquestes partides dotades i
complementades no es poden començar les obres ni es poden contractar, per tant, és evident
que prèviament han de tenir la dotació pressupostaria i el finançament, mentre no tens això és
que no pots començar, com aquell qui diu, a fer res ni a contractar. Llavors sí és cert que hi ha
un temps o hi ha un temps entre que es demana el crèdit i que s’utilitza que durant aquest
temps, pot ser que comporti alguna despesa de indisponibilitat del crèdit. De totes maneres,
també haureu vist que en diferents ocasions que hi ha crèdits que estan separats en lots, això
que vol dir? Vol dir que mentre no necessitem més finançament el lot està autoritzat, està dotat,
però no se’n fa ús i mentre no se’n faci ús, no té un cost, d’acord?. Però les situacions de l’
administració no ens deixa fer res mentre no tinguem la dotació pressupostaria, que això ja ho
teníem quan vam aprovar el pressupost, però és que, a més a més, necessitem finançament i
si aquest finançament no el tens, doncs, no pots adjudicar ni a fer res. Té aquest inconvenient.

En quan a les obres del 2020, crec que tots esteu veient, s’estan fent les del 2019 i 2020. Les
del 2019 seria bàsicament el carrer Galanes, però aquest també és va haver de modificar i d’
ampliar. Es va haver de modificar tot el projecte i s’està executant i està amb una bona part
avançada. I en relació als altres, tot el procés de tràmits comporta una autorització, una
aprovació del projecte, una exposició publica i desprès un finançament, i bé, les del 2020 ja
estan finançades, que és el que vam aprovar a finals de l’any 2020 i ara, tot aquest temps ha
requerit fer tot aquest altre tràmit que comporta qualsevol execució d’aquest tema. Estan en
exposició pública carrers del barri Ferrant, estan en exposició pública, si mal no recordo, el
tema de la pista de tenis, etcètera, etcètera, i altres que bé, estan licitades i adjudicades, les
obres de l’Ajuntament per exemple, però no hi ha hagut temps material de fer-ho, bé en breu
veurem tots aquests moviments, per tant, sempre hi ha un decalatge entre el finançament i l’
execució de l’obra. Per això, és molt difícil d’encaixar pel que acabo d’exposar. Si no recordo
malament, jo he pres nota de tots aquests punts, Enric si hi ha algun que no ha quedat clar,
doncs, faig l’ampliació d’explicació pertinent».

El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Domingo i pregunta al regidro Enric Jódar, per si hi
ha algun aclariment.

El Sr. Enric Jódar manifesta el següent: «Bé, sí. Només aclarir que sí que entenc com va el
funcionament de dotació de crèdit i de disponibilitat de crèdit, etcètera. M’has aclarit la qüestió
dels lots i de fer ús o no del préstec corresponent, diguem-ho així, per activar i que es generi
una despesa. Era això més aviat per on anava la meva pregunta, que potser no ho he sabut
enfocar-ho bé. Gràcies».

El Sr. Alcalde agraeix les intervencions i dóna la paraula al portaveu d’ERC-AM.

El Sr. Ricard Gili, portaveu del grup municipal d’ERC-AM, intervé i manifesta el següent: «Bona
tarda, no entrarem en qüestions tècniques perquè van ser tractades ja a la comissió informativa
del dilluns passat, i de fet altres també s’han respost ara a les intervencions anteriors. Tan
mateix si que farem una breu valoració de la proposta. Avui es presenta una modificació del
pressupost en línia amb el pressupost ja aprovat per aquest 2021, és una modificació marcada
en part per la COVID, com tot el pressupost, hi ha partides que augmenten perquè la fase
actual de la pandèmia fa pensar que es podran fer activitats que fins ara era complicat de fer,
aquí trobem les partides de festa i joventut, la subvenció per les festes quinquennals del Beat i
també la subvenció de l’aplec de sardanes a la Colla Sardanista Roses de Tardor. També hi ha
tres grans partides destinades a millorar carrers, ja s’han comentat, Sant Antoni, Muralla de a
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Font Nova la primera fase, el primer tram, i la travessia Maragall, i a la vegada hi ha un seguit
de petites actuacions, per dir-ho d’alguna manera, petites actuacions que van des d’un
tancament de la biblioteca municipal, per crear una sala d’estudi, l’adquisició de noves carpes o
passant pel manteniment de les pistes de pàdel i del “skate” parc. També destaquen la partida
pel patrocini del Club Deportiu de Riudoms per potenciar l’esport base. Tot això en més o
menys grau amb més o menys matisos, ho podem compartir però a la vegada trobem a faltar
alguns aspectes, un d’ells és l’elaboració d’un pla d’habitatge precisament, la Diputació de
Tarragona ha aprovat fa unes setmanes uns ajuts per tal que els municipis puguin fer plans
locals d’habitatge, Riudoms podria aconseguir fins a 10.000 euros per fer el pla, de moment no
ens consta que l’Ajuntament hagi fet aquesta petició, tan mateix podria començar a elaborar
aquest pla d’habitatge i demanar la subvenció de cara al proper any. Trobem a faltar també,
una aposta més continuada, més ferma per habilitar espais per aparcaments, per descomptat,
sabem que aviat tindrem l’aparcament dels Hortets, que molt ben vingut serà. Considerem que
hauríem d’actuar en algunes altres zones del poble llogant o comprant solars amb aquest
propòsit, de moment això no ho acabem de veure preparat. I tampoc, veiem en aquesta
modificació de pressupost elements de tarifació social, no és una novetat, n’hem parlat en
altres plenaris no ens abstindrem avui però en volíem deixar constància. En definitiva com
apuntava abans, elements que compartim i d’altres que trobem a faltar. Gràcies, fins aquí la
nostra intervenció.

El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Gili i afegeix la següent intervenció: «Només com
que són preguntes, és un tema més polític, Ricard deixa’m que et contesti jo. Només faré
referencia en dos punts que has comentat; el pla local d’habitatge a hores d’ara no complim
amb els requisits que posa la Diputació de Tarragona per la subvenció d’aquest any, en tot cas
de cara a l’any que ve, doncs, és una cosa que no està descartada i que n’hem parlat d’altres
vegades i que també, pot ser interessant pel nostre municipi. Per la subvenció d’aquest any no
arribem, però això no vol dir que no ho plantegem per la de l’any que ve. I pel que fa els espais
d’aparcament, no s’ha vist reflectit però en tot cas, tots els diners del pla d’aparcaments
esperem que no siguin només per l’aparcament més important que és el dels Hortets, sinó que
pugui ser també per habilitar algun altre espai i no només aquest. Per la resta és una valoració
que gràcies per fer-la. Bé, no sé si hi ha alguna intervenció més, sinó n’hi hagués, entenc que
tots els aclariments i explicacions per part del govern i del nostre grup municipal queden fetes i
que, per tant, portarem ja a votació aquest únic punt de l’ordre del dia de la sessió
extraordinària del ple d’avui dia 1 de juliol que és amb el punt u i únic punt, que és l’aprovació
de la modificació pressupostària 4/2021 de crèdits extraordinaris i suplements de crèdit del
pressupost de l’exercici 2021, com que la sessió és telemàtica i algun dels portaveus té alguna
incidència tècnica amb el que fa la càmera, avui farem votacions per portaveus i amb veu alta.
Per tant, si us sembla comencem la votació, comencem pels vots en contra, si hi ha algun
portaveu que en nom del seu grup voti en contra que ho sigui en veu alta».
 
Finalitzades les diferents intervencions, se sotmet la proposta a votació plenària.

El Ple de l'Ajuntament acorda amb l'abstenció dels Srs. Ricard Gili, Carme Cros, Maria Teresa
Basora, Arnau Salvat, Enric Jódar i José Manuel Hernández, i amb el vot a favor dels Srs.
Núria Mas, Jordi Domingo, Inmaculada Beatriz Parra, Verònica Torres, Judit Albesa, Josep
Maria Bages i l'Alcalde-President, aprovar el següent acord.
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Fets

1. El Regidor d’Hisenda sol·licita una modificació de crèdits de crèdit extraordinari i de
suplement de crèdit del pressupost vigent en data 18 de juny de 2021.
 
2.- Atès el Decret d’incoació de l’expedient 2021-0000448 de 18-06-2021.
 
3.- L'interventor ha emès informe favorable amb número 122/2021  sobre la proposta de
modificació pressupostària núm. 4/2021.
 

Fonaments de dret

1. L’article 177.1 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei
reguladora de les hisendes locals (TRLRHL) i l’article 35 del RD 500/1990, de 20 d’abril,
disposen que quan s’hagi de realitzar alguna despesa que no es pugui demorar fins l’exercici
següent i no existeixi al pressupost de la corporació crèdit o aquest sigui insuficient o no
ampliable, el president incoarà l’expedient de concessió de crèdit extraordinari
 
2. L’article 177.2 del TRLRHL enuncia que l’expedient, l’haurà d’informar la intervenció i se
sotmetrà a l’aprovació del Ple amb els mateixos tràmits i requisits que el pressupost.
 
3. L’article 177.4 del TRLRHL i l’article 36 del RD 500/1990, de 20 d’abril, estableixen que a l’
expedient s’hi especificarà la corresponent aplicació pressupostària així com el finançament
corresponent, el qual podrà ser amb càrrec al romanent líquid de tresoreria, nous o majors
ingressos recaptats sobre els totals previstos al pressupost corrent i mitjançant anul·lacions o
baixes de crèdits de despeses de d’altres aplicacions pressupostàries del pressupost vigent,
sempre que no s’afecti al servei. L’expedient haurà d’acreditar que els ingressos previstos al
pressupost es venen efectuant amb normalitat amb l’excepció d’aquells que tinguin caràcter
finalista.
 
4. L’article 177.5 del TRLRHL i l’article 36.2 del RD 500/1990, de 20 d’abril, disposen que
excepcionalment es consideraran recursos efectivament disponibles per finançar nous o majors
ingressos, d’operacions corrents, que expressament siguin declarats necessaris i urgents els
procedents d’operacions de crèdit sempre que el seu import total no superior el 5% dels
recursos corrents del pressupost, que la seva càrrega financera, tenint en compte la de les
operacions projectades, no superior el 25% dels recursos corrents del pressupost i que l’
operació quedi cancel·lada abans de la renovació de la corporació que l’hagi concertat.
 
5. L’article 177.6 del TRLRHL  i l’article 38 estableixen que els acords de les entitats locals que
tinguin per objecte l’habilitació o suplement de crèdit en cas de calamitats públiques o de
naturalesa similar d’excepcional interès general, seran immediatament executius, sens perjudici
de les reclamacions que hi poguessin haver, les quals es resoldran en el termini de 8 dies des
de la presentació, entenent-se desestimades de no notificar-se la resolució dins del termini
esmentat.
 
6. L’article 22.2.e de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, de Bases del règim local (LBRL) estableix que l’
aprovació de la modificació del pressupost correspon al Ple.
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7. L’article 47.1 de la LBRL disposa que els acords de les corporacions locals s’adopten com a
regla general, per majoria simple dels membres presents.
 
8. L’article 3 de la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat pressupostària i sostenibilitat
financera (LOEPSF) disposa que l’elaboració, aprovació i execució dels pressupostos, entre d’
altres, es realitzarà en un marc d’estabilitat pressupostària coherent amb la normativa europea.
 
9. L’article 3 de la LOEPSF estableix que l’elaboració, aprovació i execució dels pressupostos,
entre d’altres, se sotmetrà al principi d’estabilitat pressupostària.
 
10. L’article 16.2 del RD 1463/2007, de 2 de novembre, pel qual s’aprova el reglament de la Llei
18/2001, de 12 de desembre, d’Estabilitat pressupostària enuncia que la Intervenció elevarà al
Ple un informe sobre el compliment de l’objectiu d’estabilitat. L’informe s’emetrà amb caràcter
independent.
 
11. L’article 21 de la LOEPSF, disposa que les Entitats Locals que no hagin assolit l’objectiu d’
estabilitat pressupostària restaran obligades a formular un pla econòmic financer per l'any en
curs i el següent,   que serà aprovat pel Ple, en el termini de dos mesos des de la seva
presentació.
 
12. L’article 21.1 del RD 1463/2007, de 2 novembre, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei
18/2001, de 12 de desembre, d’Estabilitat pressupostària, no serà necessària l’elaboració d’un
pla econòmic financer quan les modificacions de crèdit estiguin finançades amb romanent de
tresoreria per a despeses generals, ja que, serà al final d’exercici quan caldrà determinar la
seva procedència.
 
13. L’Acord del Consell de Ministres de 6 d’octubre de 2020, sol·licita al Congrés dels Diputats l’
apreciació que a Espanya s’està sofrint una greu pandèmia, la qual cosa suposa una situació d’
emergència extraordinària que s’ajusta a allò disposat a l’article 135.4 de la Constitució
Espanyola i a l’article 11.3 de la LOEPSF. Tanmateix en aquest acord queda suspès l’Acord del
Consell de Ministres de 11 de febrer de 2020 sobre els objectius d’estabilitat pressupostària i
deute públic.
 
14. L’Acord del Congrés dels Diputats de 20 d’octubre de 2020 ratifica l’apreciació del ACM de
6 d’octubre de 2020.
 
15. L’article 177.2 del TRLRHL enuncia que l’expedient, l’haurà d’informar la intervenció i se
sotmetrà a l’aprovació del Ple amb els mateixos tràmits i requisits que el pressupost.
 
16. L’article 22.2.e i 47 de la LBRL estableix que l’aprovació de la modificació del pressupost
correspon al Ple per majoria simple.
 
17. L’article 169 del TRLRHL disposa que     l’expedient s’ha de publicar al BOP i al tauler
d'anuncis durant quinze dies perquè els interessats el puguin examinar i puguin formular-hi
reclamacions. L’expedient es considerarà definitivament aprovat  si en el termini d’exposició al
públic no es presenten reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d’un mes per resoldre-
les. Quan la modificació estigui aprovada definitivament caldrà publicar el pressupost modificat
resumit per capítols, al BOP i al tauler d'anuncis.
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En conseqüència, :S'ACORDA

Primer.-  Aprovar l’expedient de modificació pressupostària 4/2021 de crèdits extraordinaris i
suplements de crèdit del pressupost del present exercici, per import de 340.000,00 €, segons
detall: 
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Segon.-  Exposar al públic aquest expedient, durant el termini reglamentari de quinze dies
hàbils, mitjançant un edicte al tauler d’anuncis i al . Si no esButlletí Oficial de la Província
presenten reclamacions, l’acord serà ferm. En cas contrari, el Ple disposarà del termini d’un
mes, comptat des de la finalització del període d’exposició pública, per resoldre-les. 
 

Règim de recursos:

Si es vol impugnar la present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona, en el
termini de dos mesos a comptar de l'endemà de la seva notificació.
 
Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix
òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar de l'endemà de la seva notificació.

El Sr. Alcalde finalitza la sessió dient: «Moltes gràcies a tots per l’assistència i no havent-hi més
punts a l’ordre del dia donem per finalitzada aquesta sessió. Gràcies a tots».
 
 
I no havent-hi més assumptes a tractar, el Sr. Alcalde aixeca la sessió a l’hora i el lloc indicats
al començament, de la qual s’estén aquesta acta, que signa l'alcalde amb mi, la secretària, que
certifico.
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Alcalde President

Sergi Pedret Llaurado

Secretària

Alexandra Rodríguez Jiménez
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